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Venue:  Board Meeting Room, Theodor Bilharz Research Institute
[bookmark: _GoBack]Within the framework of TICO-TBRI activities, the GICO team organized a workshop in collaboration with DAAD on Monday, 22nd of October, 2018 entitled "Project Management ". This workshop is as an initiative to capacity building of the junior researchers of TBRI. The DAAD trainer was Prof. Mona El-Tobgui; she is an Professor at the National Research Centre (NRC) and the Senior Advisor of Fraunhofer in Egypt. Prof. El Tobgui delivered training courses to diverse target groups in science, mainly NRC, and public administration institutions, mainly governorates in Upper Egypt. 
The primary objective is to acquaint participants with a basic overview of project management. She provides the basics and core methodology needed to manage projects or participate on project teams. The participants learned how to use project management techniques to plan, organize, control, document, and close out their projects successfully and with minimum risk throw the following:
· Define the phases of the Project Management Life Cycle and a project manager's role in each phase.
· List and discuss basic project success criteria and common reasons for project failure.
· Apply techniques for setting up a strong project team.
· Apply techniques for planning and sequencing project activities
· List the cost elements that should be included in a project budget.
· Identify key elements of project management communications and reporting tools.
· Discuss key activities of project close-out. 

The workshop was attended by 25 researchers (Post Docs, Assistant Researchers and junior researchers); the attendees were mainly from Immunology, Pharmacology, Medicinal Chemistry, Bio-chemistry and Parasitology laboratories among the junior members of TICO office. 
مكتب دعم الإبتكار ونقل وتسويق التكنولوجيا بمعهد تيودور بلهارس للأبحاث
ورشة عمل
"إدارة المشروعات"
الإثنين 22 أكتوبر 2018
معهد تيودور بلهارس للأبحاث- قاعة إجتماعات مجلس الإدارة- الدور الأرضى
في إطار أنشطة مكتب التايكو- التابع لمعهد تيودور بلهارس للأبحاث، نظم فريق ال GICO ورشة عمل بالتعاون مع الهيئة الألمانية للتبادل العلمى (DAAD) يوم الاثنين الموافق 22 أكتوبر 2018 بعنوان " إدارة المشروعات ". تم تنظيم ورشة العمل لبناء قدرات الباحثين في المعهد.

وكان  مدرب ورشة العمل هو الدكتورة منى الطوبجي. وهي أستاذ مساعد في المركز القومي للبحوث والمستشار الأقدم لفراونهوفر في مصر. قدمت د. الطوبجي دورات تدريبية لمجموعات مستهدفة متنوعة في العلوم ، وبشكل رئيسي بالمركز القومى للبحوث ، ومؤسسات الإدارة العامة ، وخاصة المحافظات في صعيد مصر.
الهدف الأساسي هو تعريف المشاركين بنظرة عامة أساسية على إدارة المشروع. إنها توفر الأساسيات والأساليب الأساسية اللازمة لإدارة المشاريع أو المشاركة في فرق المشروع. تعلم المشاركون كيفية استخدام تقنيات إدارة المشاريع في تخطيط مشروعاتهم وتنظيمها ومراقبتها وتوثيقها وإغلاقها بنجاح وبأقل قدر ممكن من المخاطرة بإلقاء ما يلي:
• تحديد مراحل دورة حياة إدارة المشاريع ودور مدير المشروع في كل مرحلة.
• قائمة ومناقشة معايير نجاح المشروع الأساسية والأسباب الشائعة لفشل المشروع.
• تطبيق التقنيات لإنشاء فريق قوي للمشروع.
• تطبيق تقنيات لتخطيط وتسلسل أنشطة المشروع
• إدراج عناصر التكلفة التي ينبغي إدراجها في ميزانية المشروع.
• تحديد العناصر الرئيسية لأدوات الاتصالات وإدارة المشاريع.
• مناقشة الأنشطة الرئيسية لإغلاق المشروع.

حضر ورشة العمل 25 باحثاً (محاضري أبحاث ، باحثون مساعدون وباحثون مبتدئون) ؛ كان الحضور بشكل رئيسي من مختبرات علم المناعة ، الفارماكولوجى ، الكيمياء العلاجية ، الكيمياء الحيوية والطفيليات وكذلك الأعضاء في مكتب TICO.
